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Plats och tid Olof Högbergssalen Sambiblioteket, 13.05-14:09, 14:30-15:11 

Beslutande Ledamöter 

Knapp Britta Thyr (MP), ordförande  
Eva-Clara Viklund (M), vice ordförande 
Birgitta Janzon, ledamot, RSMH 
Gerrit Heinsius, Reumatikerföreningen 
Elisabeth Bylund, ledamot, Neuro-förbundet 
Inger Wiberg, Autism Härnösand 
Kamal Suleimani, Synskadades riksförbund 
Sylvia Hedin, Synskadades riksförbund 
Lennart Moberg – Parkinsonföreningen, HSO 
Cathrine Svensk, Hörselskadades förening 
Ronny Valter, IF-rycket 
Elin Holm, Härnösands dövas förening  
Louise Solin, Gå och bada 

 

Övriga närvarande Jennifer Ålund, folkhälsosamordnare och Jeanette George, sekreterare 

Justerare Birgitta Janzon, RSMH 

  

 Underskrifter 

 Sekreterare 

 
Paragrafer 8-15  

 Jeanette George  

 Ordförande 

  

 Knapp Britta Thyr  

 Justerare 

  

 Birgitta Janzon   

 
 ANSLAG/BEVIS 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Organ  

Sammanträdesdatum  

Datum då anslaget sätts upp - Datum då anslaget tas ned - 

Förvaringsplats för protokollet Kommunstyrelseförvaltningen 

 

Underskrift 
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§ 8 Dnr  

Information 

Madelene Ottosson jobbar som ungdomsdemokratiutvecklaren i Härnösands 

kommun. Madelene har kommit till rådet för att presentera sig och berätta att 

hon jobbar med meningsfull fritid och samhällsutveckling för unga i åldrarna 

13-25 år. Om det finns något intresse i rådet av att samarbeta i olika frågor 

kan man kontakta Madelene. 
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§ 9 Dnr  

Genomgång av föregående protokoll/minnesanteckningar 

Tillgänglighetsrådets beslut 

Tillgänglighetsrådet beslutar 

att protokollet från föregående möte läggs till handlingarna. 

Bakgrund 

En fråga ställdes på mötet om tillgänglighetsrådets förslag lämnats till 

budgetberedningen. 

Ordförande informerade att rådets förslag är framförda till 

budgetberedningen. 

 

_____ 
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§ 10 Dnr  

Dagordningen godkänns 

Tillgänglighetsrådets beslut 

Tillgänglighetsrådet beslutar 

att lägga till följande punkter under Övriga frågor,  

- Postnords brevlådor och Simhallen 

- Rådets protokoll 

- Kortare information 

att därefter fastställa dagordningen för dagens möte. 

 

 

______  
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§ 11 Dnr  

Val av justerare 

Tillgänglighetsrådets beslut 

Tillgänglighetsrådet beslutar 

att utse Birgitta Janzon, RSMH, att justera dagens protokoll. 

 

 ______  
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§ 12 Dnr  

Huvudfrågor 

Tillgänglighetsrådets beslut 

Tillgänglighetsrådet beslutar 

att lägga informationen till handlingarna. 

 

4.1 Tillgänglighetspris 

Jennifer Ålund, presenterar de nominerade, 

Gerestaskolan 

ICA Maxi 

Sambiblioteket 

Öbacka boxningsklubb 

Andreas Menzel 

IF Rycket och Brännans IF 

ÅRB data 

Hemköp 

Tillgänglighetsrådet genomför en röstning om vem som ska få 

tillgänglighetspriset. 

Vinnaren till 2023 års Tillgänglighetspris blev Mikael Andersson och övrig 

personal på ÅRB data. 

Nomineringen löd; Företaget har ett inkluderande arbetssätt, visar respekt, 

har tydlig kommunikation och ger excellent service till alla kunder oavsett 

funktionsvariation, demens eller andra särskilda behov. De hjälper till och 

förklarar på ett bra sätt alla problem med datorer. Särskilt uppskattat av 

medlemmar i Autism Härnösand. 

Utdelningen av priset kommer att ske på kommunfullmäktige den 25 

september 2023.  

 

_______ 
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§ 13 Dnr  

Informationsfrågor 

Tillgänglighetsrådets beslut 

Tillgänglighetsrådet beslutar 

att lägga informationen till handlingarna. 

 

5.1 Hälsans stig - nämndbeslut 

 

Ordförande informerar om beslutet från samhällsnämnden gällande Hälsans 

stig. Samhällsförvaltningen har fått in muntliga önskemål från 

Tillgänglighetsrådet om att bidra ekonomiskt med att skapa en Hälsans stig. 

Hälsans stig är ett koncept som drivs av Hjärt-Lungsjukas riksförbund. 

Leden ska vara tillgänglig för alla och skyltad i båda riktningarna med 

tydliga start – och stoppmarkeringar. Leden ska vara 3 - 6 km lång, vara fri 

från trappor och trafik. Den ska även vara belyst, snöröjas och vara enkel 

och trygg att använda. Hjärt–lungsjukas organisation skriver sedan ett avtal 

med kunden, i detta fall kommunen, som då betalar skyltar och material. 

Denna fråga var upp till samhällsnämnden 2017-11-23 och 

samhällsnämnden beslutade att kommunen istället för hälsans stig, anlägga 

en central och naturskön slinga enligt kommunens eget skyltprogram.  

Förvaltningen har sedan skyltat upp det centrala gångstråket runt nattviken 

under 2018. Efter gångstråket har också möbler och viloplatser anlagts. 

Då kommunen har över 20 km asfalterade gång och cykelbanor i Härnösand 

samt markerat upp promenadstråket runt Nattviken finns det goda 

möjligheter till rörelse och träning utifrån individens förmåga utan att 

använda konceptet Hälsans stig.   

Därför beslutade samhällsnämnden att inte sponsra genom bidrag eller att 

anlägga en Hälsans stig i Härnösands kommun. 

 

5.2 Kompiskort - nämndbeslut 

Ordförande informerar om att Härnösands kommun har mottagit ett e-förslag 

gällande kompiskort. Många personer med funktionsvariationer har svårare 

än andra att kunna ta del av kultur-, idrotts- och fritidsaktiviteter. 

Förhoppningen är att kortet ska göra det lättare att ta sig ut på olika 

aktiviteter då valfri person kan följa med helt gratis. Det kan vara en vän, 

släkting eller en personal. Kompiskortet bygger på ett samarbete mellan 

kommun, företag och föreningsliv där evenemangen görs tillgängliga som 

”gå två, betala för en”. Kompiskortet gäller för personer som är minst 13 år, 



 

      

PROTOKOLL 
Sida 

9(13) 

Sammanträdesdatum 

2023-06-15 
 

 

  

 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

folkbokförd i Härnösands kommun och har en insats enligt LSS eller SoL 

inom funktionsstöd. Socialnämnden har beslutat att bifalla e-förslaget om 

kompiskort för ökad tillgänglighet. 

I rådet ställdes en fråga om vem som ska stå för kostnaden för personen som 

följer med och svaret löd att troligtvis står kommunen för kostnaden men 

återkommer senare med mer information.   

 

 

5.3 Utbildning dövblindhet 

Jennifer Ålund, informerar om att Nationellt kunskapscenter för dövblinda 

frågor (NKCD) har under april haft utbildning om dövblindhet och taktilt 

teckenspråk till teckenspråkboende personal på Vårstagatan 7. 

 

 

5.4 Politiskt beslutade medel för att öka den fysiska aktiviteten 80+ samt 

personer med funktionsnedsättning 

Ordförande informerar om budget 2023 där det finns särskilt avsatta medel 

till föreningar som arbetar mot äldre dvs. olika aktiviteter som en 

hälsoinsats. Det har varit en del sökande men få har uppfyllt kriterierna. En 

process har inletts om hur man ska gå vidare i frågan. Mer information om 

läget kommer senare.  

 

 

5.5 Ärende Synskadades Riksförbund 

En skrivelse har inkommit från Synskadades Riksförbund lokalavdelning 

SRF Härnösand till kommunstyrelsen och tillgänglighetsrådet. Synskadades 

riksförbund vill att man satsar på en syn- och hörselinstruktör som har till 

uppgift att ge sakkunnigt stöd och träning för att klara vardagen på egen 

hand i hemmet och närmiljö.  Det skulle även ge ökad trygghet och minska 

riskerna för isolering och ohälsa.  

Rådet beslutar att ställa sig bakom skrivelsen och skicka den vidare till 

kommunstyrelsen för vidare process samt överlämna förslaget till 

budgetberedningen i sitt kommande budgetarbete. 
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5.6 HSO funktionsrätt Härnösand 

 

Revidering av Reglementen för tillgänglighetsrådet 

HSO ställer frågan om vem som håller i arbetet, vilka är involverad i arbetet, 

tidplanen och när den ska den börja gälla.  

Alla styrande dokument i kommunen håller på att ses över. Kanslichefen är 

ansvarig över kommunala rådens reglementen. Arbetet med revidering 

kommer att påbörjas under 2023. Arbetet har startat men när det ska vara 

klart är svårt att säga. 

 

HSO granskning av styrdokument i Härnösands kommun 

HSO har granskat kommunens styrdokument och insett att de behöver ses 

över. En stor översyn av styrdokument kommer att ske och sker under 2023. 

Det framfördes ett behov att få vara delaktig och ha inflytande kring arbetet 

med Tillgänglighetsrådets reglemente. Tidigare har ett färdigt förslag tagits 

fram till rådet där man kunnat lämna förslag till förbättringar.  

 

Fördelade medel till olika föreningar 

HSO har efterfrågat om hur fördelningen av föreningsbidrag sett ut 2019–

2022. Ordförande visar fördelningen. Kulturföreningar behandlas separat. 

Idrottsföreningarna och handikappföreningarna tillsammans.  

  

  

 Handikappföreningar Idrottsföreningar Utfall (totalt 

utbetalt 

2019 126 4,6 4,8 

2020 116 4,7 4,9 

2021 89 3,1 4 

2022 97 4,2 4,4 

2023 134   
 

Lennart Moberg, HSO Funktionsrätt Härnösand, önskar lämna en 

protokollsanteckning. Ordförande godkänner protokollsanteckningen. 

Utifrån tidigare avgiven begäran från HSO Funktionsrätt Härnösand 

redovisade rådets ordförande utbetalningarna av det s k Föreningsbidraget 

till Funktionshinder Organisationerna under den sistlidna 4 års perioden. 
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Redovisade belopp har varierat alltifrån 89.000 kr som lägst upp till 

134.000 kr som högst. 

Mot bakgrund av den gjorda redovisningen enligt ovan hemställde Lennart 

Moberg, HSO Funktionsrätt Härnösand att till protokollet få antecknat att 

redovisade/utbetalda belopp är anmärkningsvärt låga. 

 

Lokalfråga 

HSO har ställt en fråga om problemen att kunna nyttja de av kommunens 

tillhandahållna lokaler vid Närvård Härnösand. Man efterfrågar krafttag från 

Härnösands kommun tag i problemen i samråd med HSO att lösa 

lokalproblematiken.  

- HSO upplever sig bli bollad mellan olika aktörer/instanser 

- HSO upplever att aktörerna hittills inte engagerat sig till en lösning på    

problemet. 

I samband med att HSOs tidigare lokaler sades upp var det aktuellt att de 

skulle flytta till nya lokaler. HSO tog då initiativet att söka lokaler i den 

aktuella fastigheten.  

Beslut om att HSO skulle flytta till de aktuella lokalerna fattades vid ett möte 

med ordförande för samtliga medlemsföreningar 2021-09-21. Det är därför 

noterbart att det är HSO själva som begärt att Härnösands kommun ska 

tillhandahålla lokalerna i det skick, omfattning, utformning och med den 

utrusning som finns tillgänglig. Efter att hyresavtalet tecknades framställde 

HSO önskemål att fåt tillgång till ytterligare förrådsutrymmen varför ett 

tilläggsavtal avseende förråd tecknades för HSOs räkning. Man har också 

bistått dem i dialogen med HSO Västernorrland som finns lokaliserade i 

fastigheten för att HSO Härnösands ska få möjlighet att samnyttja 

konferensrum med HSO Västernorrland. Man har alltså uppfyllt alla de 

överenskommelserna kring till tillhandahållande av lokaler. HSO har inte 

framställt några ytterligare behov kring lokalerna till 

lokalförsörjningsenheten. Det är verksamhet Funktionsstöd inom 

socialförvaltningen som den organisation som bär ansvaret för 

kommunikationen med HSO Härnösand och som också betalar hyran för 

lokalerna.    

Rådet beslutar att presidiet kontaktar verksamhetschefen för funktionsstöd 

Eva Forslöf för fortsatt dialog kring lokalfrågan.  

__________ 
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§ 14 Dnr  

Övriga frågor 

 

Jennifer Ålund, har information från Fritidsgården Härnösand.  

Det har efterfrågats från Kristinaskolans elever att ha en teckenspråksledaren 

på Fritidsgården. Teckenspråksledaren har varit på plats under våren 2023 på 

tisdagar och torsdagar under kvällstid. Det har varit mycket uppskattat och 

har lett till en ökning av antalet besökare med hörselnedsättning. 

Jennifer meddelar att tillgänglighetsrådets kallelse kommer även gå ut i 

punktskrift.  

Neuro-förbundet har lämnat två övriga frågor, PostNords brevlådor, att de 

ska vara fler och på en lagom höjd och Simhallens tillgänglighet. Rådet 

beslutar att lämna frågorna till presidiet för beredning och återrapporterar till 

rådet när frågorna är färdigbehandlade.  

Information.  

DO (diskrimineringsombudsmannen) har kommit med en ny rapport där man 

vill skärpa lagen dvs. brist på tillgänglighet ska vara en 

diskrimineringsgrund. 

Önskemål om att få protokollen digitalt och papper. 

 

 

 

 

 

________ 

. 
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§ 15 Dnr  

Kommande möte 

Nästa sammanträde 27 september 2023, Olof Högberssalen på 

Sambiblioteket 

 

 

 

 

 

___________ 

 


